

## Edison International Academy - Al Markhiya School Rules

Edison International Academy Al Markhiya has high expectations for our students both behaviourally and academically. We believe that appropriate behaviour alongside a serious commitment to learning with a view to achieving the best academic results, will positively impact and enhance the learning experiences, outcomes, safety and well-being of our students and our school community at large.

In this way, EIA – MK has established school rules in order to maintain an environment that enables students to learn effectively and for teachers and staff to carry out their duties. Abiding by our school rules helps students to develop self – discipline and a sense of responsibility which are basic qualities for a successful life.

These rules are communicated clearly to students, parents, and staff at the beginning of each new term and reinforced consistently throughout the school year. Regular discussions about the importance of these rules our help students understand their value and encourage adherence to them.

EIA MK school rules cover five important aspects of school life – Attendance, General Conduct, Behaviour, Uniform and Academic Expectations, which we expect our students to comply with at all times. These rules are non – negotiable and the failure of a student to follow them will require the school to notify their parents and impose consequences. These rules are supported by and congruent with our Attendance Policy, Curriculum Policy, Assessment Policy, Behaviour Policy, Uniform Policy and Health and Safety Policies.

### Attendance Rules:

- Daily Attendance: Students must attend school every day unless there is a valid reason, such as illness or family emergency. Students are expected to come to school rested, prepared and ready to learn.
- Sleeping in class is not permitted. Students who sleep in class will be sent home.
- Punctuality: Students must arrive on time for the start of the school day and for each class. Student arriving after 7.10 are considered tardy.
- Reporting Daily Absences: Parents/guardians must inform the school by phone or in writing if their child will be absent.
- Leave of Absence: Requests for planned absences (e.g., family vacations, medical appointments) should be submitted in advance and must be approved by the school if for 5 days or less. If leave of absence is required for more than 5 days or for study to be conducted by way of online, permission must be sought from the MOEHE.

- Return After Medical Absence: Students should bring a medical certificate from their health care provider denoting the reason for their absence upon returning to school.
- Truancy: Unauthorized absences will be followed up by the school with the student parents and long term absences will be reported to the MOEHE and may result in further action by our school.
- Early leave must be approved by the Principal.
- All students who are picked up late after 1.30pm at the end of the day must enroll in after school activities and not permitted to roam around the school waiting for collection.

*Please refer to EIA – MK Attendance Policy for more detailed information.*

### **General Conduct:**

- Politeness: Students must be polite and courteous to everyone in the school community.
- Following Instructions: Students must follow all instructions given by teachers and school staff promptly and without argument.
- Responsibility for Actions: Students are expected to take responsibility for their actions and the consequences that follow.
- Positive Attitude: Students should maintain a positive attitude toward school, learning, and others around them.
- Respect for Differences: Students should respect cultural, religious, and individual differences, fostering an inclusive environment.

*Please refer to EIA – MK Behaviour & Discipline Policy for more detailed information.*

### **Behavioural Expectations:**

- Respect for Others: Students must treat all peers, teachers, and staff with respect, kindness, and fairness.
- Bullying: Bullying of any kind (physical, verbal, or cyber) will not be tolerated and will result in immediate action.
- Mocking and/or ridiculing others is never permitted.
- Classroom Conduct: Students should listen attentively, follow instructions, and participate positively in class activities.
- School Property: Students must take care of school property and resources, and report any damage or misuse immediately.
- Hate-motivated scribbles or graffiti anywhere on school grounds (i.e. paper notes, classroom walls, tables, school building) or damage to the school turf is also deemed unacceptable.
- Safety: Students should move around the school in a calm and orderly manner, and follow safety rules at all times.
- Throwing of potentially dangerous items around the classroom, corridors, school grounds or at another person is strictly prohibited

- **Playground Behaviour:** Students must play safely, follow playground rules, and include others in their activities.
- **Responsibility:** Students are responsible for their own belongings and must not bring valuable items to school unless necessary.
- **Language:** Students should use polite and appropriate language at all times.
- **Mobile Phones/Devices:** Mobile phones and other electronic devices are not allowed during school hours unless permission has been granted by a teacher for educational purposes.

*Please refer to EIA – MK Behaviour and Discipline Policy for more detailed information.*

### **Uniform:**

- **Dress Code:** Proudly wear our **school uniform which includes black school shoes, not trainers unless for PE**
- As per the MOEHE directive all students must wear the correct school uniform at all times and maintain a clean, neat and tidy appearance. The MOEHE will periodically make unannounced inspections in the school
- Students hairstyles should be neat and modest

*Please refer to EIA – MK Uniform Policy for more detailed information on school uniform requirements.*

### **Academic Expectations:**

- **Homework:** Students must complete and submit homework on time, and it should reflect their best effort. Homework will be graded and students' scores will be reflected in their termly grade outcomes
- **Class Participation:** Active participation in lessons is encouraged, and students should contribute positively to group work and discussions.
- **Effort:** Students are expected to always try their best, seek help when needed, and demonstrate a positive attitude toward learning.
- Students who require intervention are expected to complete the work assigned to them to support them to improve in their studies
- **Respect for Learning Environment:** Students must keep their workspace tidy, handle books and materials with care, and avoid distractions during lessons.
- **Group Work:** Students should collaborate effectively in group activities, respecting the ideas and contributions of others.
- **Reading:** Students are encouraged to read regularly at home, and to complete reading logs or other related reading assignments as required in all subjects, English, Arabic and French. It is recommended to join Qatar National Library and to avail of their resources.
- **Extra-Curricular Participation:** Students are encouraged to participate in extra-curricular activities to enhance their learning experience, but they must balance this with their academic responsibilities.

- Honesty: Students should be honest in their academic work and all work should be completed by the student themselves
- Assignment and Project Deadlines: All assignments must be submitted by the given deadline unless a valid reason is provided in advance. Assignments or projects submitted late will not be accepted or graded.
- Assessment: Students should prepare adequately for tests and assessments and take them seriously. Continuous formative assessment will be conducted each week, accumulating 80% of the termly grade and summative assessment at the end of each term accounting for 20%.

*Please refer to EIA – MK Curriculum & Assessment Policies for more detailed information.*

- *If school rules are not being followed by a student, discipline strategies will be applied as per EIA MK Behavior & Discipline Policy.*

I \_\_\_\_\_ the parent of \_\_\_\_\_ understand and accept these school rules and understand that if my child does not follow the school rules or repeated violates them that Edison International Academy Al Markhiya reserves the right not to re-register my child for the following Academic Year.

Signed Parent: \_\_\_\_\_

Date: \_\_\_\_\_

## أكاديمية إديسون إنترناشيونال - المرخية قوانين المدرسة

أكاديمية إديسون إنترناشيونال - المرخية، لديها توقعات عالية من طلابنا فيما يتعلق بالسلوك والتحصيل الأكاديمي. نحن نؤمن بأن السلوك المناسب والالتزام الجاد بالتعلم بهدف تحقيق أفضل النتائج الأكاديمية سيؤثران بشكل إيجابي ويعززان تجارب التعلم ونتائجها، بالإضافة إلى سلامة ورفاهية طلابنا ومجتمع المدرسة بشكل عام.

بهذه الطريقة، وضعت أكاديمية إديسون إنترناشيونال - المرخية قوانين مدرسية من أجل الحفاظ على بيئة تمكّن الطلاب من التعلّم بفعالية، وتمكن المعلمين والموظفين من أداء واجباتهم. والالتزام بقواعد مدرستنا يساعد الطلاب على تطوير الانضباط الذاتي والشعور بالمسؤولية، وهما من الأسس الأساسية لحياة ناجحة.

يتم توضيح هذه القواعد بشكل واضح للطلاب وأولياء الأمور والموظفين في بداية كل فصل دراسي جديد، ويتم تعزيزها باستمرار على مدار العام الدراسي. وتُجرى مناقشات منتظمة حول أهمية هذه القواعد لمساعدة الطلاب على فهم قيمتها وتشجيعهم على الالتزام بها.

قواعد المدرسة في أكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية تغطي خمسة جوانب مهمة من الحياة المدرسية: الحضور، السلوك العام، التصرف، الزي المدرسي، والتوقعات الأكاديمية، وتتوقع من طلابنا الالتزام بها في جميع الأوقات. هذه القواعد غير قابلة للتفاوض، وعدم اتباعها من قبل الطالب سيستلزم إبلاغ أولياء الأمور وفرض عقوبات. هذه القواعد مدعومة ومتوافقة مع سياسات الحضور، المنهج الدراسي، التقييم، السلوك، الزي المدرسي، وسياسات الصحة والسلامة في المدرسة.

### قوانين الحضور:

- الحضور اليومي: يجب على الطلاب الحضور إلى المدرسة كل يوم، إلا إذا كان هناك سبب وجيه مثل المرض أو حالة عائلية طارئة. يُتوقع من الطلاب أن يأتوا إلى المدرسة بكل راحة واستعداد وجاهزية للتعلم.
  - النوم في الفصل: النوم في الصف غير مسموح به. سيتم إرسال الطلاب الذين ينامون في الفصل إلى المنزل.
  - الالتزام بالمواعيد: يجب على الطلاب الوصول في الوقت المحدد لبداية اليوم الدراسي ولكل حصة. يُعتبر الطالب متأخرًا إذا وصل بعد الساعة 7:10.
  - الإبلاغ عن الغياب اليومي: يجب على أولياء الأمور/الأوصياء إبلاغ المدرسة عبر الهاتف أو عبر الرسائل إذا كان طفلهم سيعيب.
  - طلب إجازة: يجب تقديم طلبات الغياب المخطط له مسبقًا (مثل العطلات العائلية أو المواعيد الطبية) ويجب الموافقة عليها من قبل المدرسة إذا كانت لمدة 5 أيام أو أقل. إذا كانت الإجازة مطلوبة لأكثر من 5 أيام بالإضافة إلى الدراسة عن بُعد، فيجب الحصول على إذن من وزارة التربية والتعليم والتعليم العالي.
  - العودة بعد الغياب الطبي: يجب على الطلاب إحضار شهادة طبية توضح سبب غيابهم عند عودتهم إلى المدرسة.
  - التغيب بدون إذن: سيتم متابعة حالات الغياب غير المصرح بها من قبل المدرسة مع أولياء الأمور، وسيتم إبلاغ وزارة التعليم والتعليم العالي في حالة الغياب الطويل، وقد يؤدي ذلك إلى اتخاذ إجراءات إضافية من قبل المدرسة.
  - المغادرة المبكرة: يجب الحصول على موافقة المدير للمغادرة المبكرة.
  - الطلاب الذين يتم اصطحابهم متأخرًا: جميع الطلاب الذين يتم اصطحابهم بعد الساعة 1:30 مساءً في نهاية اليوم الدراسي يجب أن يلتحقوا بأنشطة ما بعد المدرسة ولا يُسمح لهم بالتجول في المدرسة أثناء انتظار اصطحابهم.
- يرجى الاطلاع على سياسة الحضور الخاصة بأكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية لمزيد من المعلومات التفصيلية.

### السلوك العام:

- الاحترام: ينبغي على الطلاب أن يظهروا الاحترام واللباقة لجميع أفراد مجتمع المدرسة.
  - الالتزام بالتعليمات: يتعين على الطلاب تنفيذ التعليمات التي يقدمها المعلمون وموظفو المدرسة بدون جدال.
  - المسؤولية: يتوقع من الطلاب أن يتحملوا مسؤولية أفعالهم وما يترتب عليها من نتائج.
  - التوجه الإيجابي: على الطلاب أن يحافظوا على نظرة إيجابية تجاه المدرسة، والتعلم، والآخرين من حولهم.
  - تقدير التنوع: يجب على الطلاب تقدير الاختلافات الثقافية والدينية والشخصية، والمساهمة في تعزيز بيئة شاملة.
- للمزيد من المعلومات التفصيلية، يرجى الرجوع إلى سياسة السلوك والانضباط الخاصة بأكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية.

### التوقعات السلوكية:

- احترام الآخرين: يجب على الطلاب أن يعاملوا جميع زملائهم والمعلمين والموظفين باحترام ولطف وإنصاف.
- التنمر: لن يتم التسامح مع أي نوع من أنواع التنمر (الجسدي، اللفظي، أو الإلكتروني) وسيتم اتخاذ إجراء فوري ضده.
- التهمك: لا يُسمح بالسخرية أو الاستهزاء بالآخرين على الإطلاق.
- السلوك في الفصل: يجب على الطلاب الاستماع بتركيز، اتباع التعليمات، والمشاركة بشكل إيجابي في الأنشطة الصفية.
- الممتلكات المدرسية: يجب على الطلاب العناية بالممتلكات والموارد المدرسية، والإبلاغ عن أي ضرر أو سوء استخدام على الفور.
- الكتابات والرسوم المعادية: الكتابات أو الرسوم المعادية في أي مكان داخل المدرسة (مثل الملاحظات الورقية، جدران الفصول الدراسية، الطاولات، المباني المدرسية) أو الأضرار التي تلحق بالمرافق المدرسية غير مقبولة أيضًا.

- السلامة: يجب على الطلاب التنقل في المدرسة بطريقة هادئة ومنظمة، واتباع قواعد السلامة في جميع الأوقات.
  - استخدام المواد الخطرة: يُحظر تمامًا رمي أي مواد قد تكون خطيرة داخل الصفوف الدراسية، في الممرات، أو في ساحات المدرسة، أو تجاه أي شخص.
  - السلوك في ساحة المدرسة: يجب على الطلاب اللعب بأمان، الالتزام بقواعد الملعب، وتشجيع الآخرين على المشاركة في الأنشطة.
  - المسؤولية الشخصية: على الطلاب الحفاظ على ممتلكاتهم الشخصية وعدم إحضار أشياء ثمينة إلى المدرسة إلا إذا كان ذلك ضروريًا.
  - اللغة: يجب على الطلاب استخدام لغة مهذبة ومناسبة في جميع الأوقات.
  - الهواتف المحمولة والأجهزة الإلكترونية: يُمنع استخدام الهواتف المحمولة والأجهزة الإلكترونية الأخرى خلال ساعات الدراسة، إلا إذا منح المعلم إذنًا باستخدامها لأغراض تعليمية.
- للحصول على مزيد من التفاصيل، يرجى الرجوع إلى سياسة السلوك والانضباط الخاصة بأكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية.

### الزي المدرسي:

- قواعد الزي: يتعين على الطلاب ارتداء زي المدرسة بفخر، والذي يتضمن أحذية مدرسية سوداء، وليس الأحذية الرياضية، إلا خلال حصص التربية البدنية.
  - بناءً على توجيهات وزارة التربية والتعليم العالي، يجب على الطلاب الالتزام بارتداء الزي المدرسي الصحيح في جميع الأوقات والحفاظ على مظهر نظيف ولائق. ستقوم الوزارة بإجراء تفتيشات مفاجئة في المدرسة بشكل دوري.
  - تسريحات الشعر: يجب أن تكون تسريحات الشعر مرتبة ولانقة.
- للحصول على تفاصيل إضافية حول متطلبات الزي المدرسي، يرجى الرجوع إلى سياسة الزي المدرسي الخاصة بأكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية.

### التوقعات الأكاديمية:

- الواجبات المنزلية: يجب على الطلاب إكمال وتقديم الواجبات المنزلية في الوقت المحدد، وأن تعكس جهودهم. سيتم تقييم الواجبات وستظهر درجات الطلاب في نتائجهم الفصلية.
  - المشاركة في الفصل: يُشجع على المشاركة النشطة في الدروس، ويجب على الطلاب المساهمة بشكل إيجابي في العمل الجماعي والنقاشات.
  - الجهد: يُتوقع من الطلاب دائمًا بذل قصارى جهدهم، وطلب المساعدة عند الحاجة، وإظهار موقف إيجابي تجاه التعلم.
  - يُتوقع من الطلاب الذين يحتاجون إلى تدخل، إكمال المهام المخصصة لهم لدعم تحسين أدائهم الأكاديمي.
  - احترام بيئة التعلم: يجب على الطلاب الحفاظ على نظافة مساحة عملهم، التعامل مع الكتب والمواد بعناية، وتجنب التشتت أثناء الدروس.
  - العمل الجماعي: ينبغي على الطلاب التعاون بفعالية في الأنشطة الجماعية، واحترام أفكار ومساهمات الآخرين.
  - القراءة: يُشجع الطلاب على القراءة بانتظام في المنزل، وإكمال تكاليف القراءة أو أي مهام قراءة ذات صلة كما هو مطلوب في جميع المواد، بما في ذلك الإنجليزية، العربية، والفرنسية.
  - يوصى بالانضمام إلى مكتبة قطر الوطنية والاستفادة من مواردها.
  - المشاركة في الأنشطة اللامنهجية: يُشجع الطلاب على المشاركة في الأنشطة اللامنهجية لتعزيز تجربتهم التعليمية، ولكن يجب عليهم موازنة ذلك مع مسؤولياتهم الأكاديمية.
  - الصدق: يجب على الطلاب أن يتحلوا بالصدق في عملهم الأكاديمي، ويجب أن يُنجز العمل بأنفسهم فقط.
  - مواعيد تسليم الواجبات والمشاريع: يجب تقديم جميع الواجبات في الموعد المحدد ما لم يُقدم سبب وجيه مسبقًا. لن يتم قبول أو تقييم الواجبات أو المشاريع المقدمة بعد الموعد النهائي.
  - التقييم: يجب على الطلاب التحضير بشكل كافٍ للاختبارات والتقييمات وأخذها بجدية. سيتم إجراء تقييمات تشكيلية مستمرة كل أسبوع، والتي تشكل 80% من الدرجة الفصلية، بالإضافة إلى تقييم في نهاية كل فصل دراسي يشكل 20%.
- يرجى الرجوع إلى سياسات المنهج والتقييم الخاصة بأكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية. للحصول على مزيد من المعلومات التفصيلية.

- إذا لم يتبع الطالب قواعد المدرسة، سيتم تطبيق استراتيجيات الانضباط وفقاً لسياسة السلوك والانضباط الخاصة بأكاديمية إديسون إنترناشيونال – المرخية

أنا \_\_\_\_\_ ، ولي أمر الطالب \_\_\_\_\_ ، أوافق على  
هذه القواعد المدرسية وأدرك أنه إذا لم يتبع طفلي القواعد المدرسية أو تكرر انتهاكه لها، فإن أكاديمية إديسون إنترناشيونال –  
المرخية تحتفظ بالحق في عدم إعادة تسجيل طفلي للسنة الدراسية التالية.

توقيع ولي الأمر: \_\_\_\_\_

التاريخ: \_\_\_\_\_